



香 港 大 學

THE UNIVERSITY OF HONG KONG

Environment and Ecology

Professor Tong ZHANG

Faculty of Engineering

The University of Hong Kong

Professor Tong Zhang is Professor of Environmental Engineering in the Department of Civil Engineering and an Honorary Professor in the School of Public Health at the University of Hong Kong. He received his BSc and MPhil degrees from Nanjing University in 1990 and 1993 respectively, and his PhD degree from The University of Hong Kong in 2001. Professor Zhang's main research fields include environmental bioinformatics, biological treatment of waste/wastewater, biodegradation of pollutants, environmental antibiotics resistance genes, environmental microbiology of pathogens, etc. His contributions to these fields are reflected in his over 200 peer-reviewed journal papers with > 17, 800 citations and an h-index of 74 (Google Scholar). He serves as associate editor for *Microbiome* and *Applied Microbiology and Biotechnology*. He won The State Natural Science Award (Second-Class) of China in 2016, and Outstanding Research Student Supervisor Award of HKU in 2017.

Website: <http://web.hku.hk/~zhangt/ZhangT.htm>

環境與生態

張彤教授

香港大學工程學院

張彤教授是香港大學土木工程系環境工程教授和香港大學公共衛生學院榮譽教授。他 1990 年和 1993 年獲得南京大學學士和碩士學位，2001 年獲得香港大學環境工程博士學位。主要研究方向為環境生物資訊學，污水生物處理，污染物生物降解，環境抗生素抗性基因及環境致病菌等。在上述領域發表同行評審論文 200 餘篇，論文被引用 17800 多次，H 指數為 66（穀歌學術搜索）。擔任國際期刊 *Microbiome* 和 *Applied Microbiology and Biotechnology* 的副主編。2016 年獲國家自然科學二等獎（第二完成人）和 2017 年獲香港大學優秀研究生導師獎。

網頁: <http://web.hku.hk/~zhangt/ZhangT.htm>